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Forslag om forsøg med belægning med ecoblokke i klynge 5 og 9  

til generalforsamlingen i Ejerforeningen Sortemosen 26. september 2024 

 

Begrundelse: Grusbelægninger støver og støjer og er livsfarlige i vintre med glatpoleret is. Det 

koster dyrt at vedligeholde med nyt grus for derefter at samle det op fra afløbene. Den langsigtede 

plan for Cowboybyen er, at holde selve Sortemosevej asfalteret som hovedfærdselsåre. Stikveje og 

klynger skal have en anden belægning, så det bliver tydeligt, når man kommer ind i et nyt område. 

På sigt kan klynger og stikveje måske blive til lege- og opholdsområder, hvor færdsel sker på 

beboernes vilkår. Og der skal ikke laves ny belægning i områder, hvor der er stor sandsynlighed for 

opgravning til fjernvarme. 

 

Som første forsøg på at finde ny belægning foreslås at erstatte gruset i klynge 5 og 9 med ecoblokke 

med græs eller grus. Klynge 5 og 9 er valgt, fordi de er små og uden gennemkørende trafik.   

 

?? Der mangler en bedre beskrivelse af ecoblokke, måske med et billede?? Det ville også være fint 

med en ide om hvad belægninger med ecoblokke koster??? 

 

Økonomi:  På afdelingsmødet/generalforsamlingen i 2020 blev der afsat ca. 230.000 + moms til 

konsulenthjælp til asfaltering, parkering, carporte og evt. skurtage. Heraf er der brugt ca. 19.200 kr. 

Disse penge må kunne bruges til projektering og måske også til gennemførelse. Ellers kan der 

måske bruges af det beløb, der er afsat til belægning i langtidsbudgettet.   

 

 

På arbejdsgruppens vegne 

Erling Pedersen 
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